
Protokół nr XXII/2009 
z przebiegu XXII sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego 

w dniu 5 lutego 2009 r. 
 

 
XXII sesja Rady Powiatu odbyła się w sali Starostwa Powiatowego 

w Zielonej Górze. 
Na ogólną liczbę 21 radnych z powodu choroby nieobecny był Czesław 

Hołołub, spóźniony Starosta Edwin Łazicki.  
Lista obecności radnych oraz zaproszonych gości - załącznik nr 1 do 

protokołu nr XXII/2009. 
 

Ad 1. 
Krzysztof Sroczyński, Przewodniczący Rady Powiatu Zielonogórskiego  

o godz. 13.00 otworzył XXII sesję Rady Powiatu przywitał wszystkich 
zgromadzonych i zgodnie z listą obecności stwierdził kworum zdolne do 
podejmowania prawomocnych uchwał. 

 
Ad 2. 

Wszyscy radni wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali 
porządek obrad oraz niezbędne materiały i projekty uchwał.  

Przewodniczący Rady poinformował, że Zarząd Powiatu zgłosił do 
porządku obrad autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmian 
w budżecie powiatu na 2009 r. – pkt 11 ppkt. 1. Ponadto wpłynęły projekty 
uchwał: w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Bożeny Hoffmann, co stanowiłoby 
ppkt 8 w pkt 11 i uchwała w sprawie przekazania Gminie Babimost zadania 
zarządzania drogami powiatowymi, pkt 11, ppkt 9. 

Wszyscy radni otrzymali i zapoznali się z wszystkimi projektami uchwał 
i znowelizowany projekt zmian w budżecie powiatu na 2009 r. oraz omówili na 
posiedzeniach Komisji. 

Porządek obrad z uwzględnieniem powyższych zmian Rada przyjęła 
jednogłośnie. 
 
Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie XXII sesji Rady Powiatu. 
2. Przedstawienie porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołu z XXI sesji Rady Powiatu. 
4. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu w 2008 roku. 
5. Przedstawienie planów pracy Komisji Rady na 2009 rok. 
6. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu z działalności w okresie  

międzysesyjnym. 

 



7. Informacja Starosty o pracy Zarządu Powiatu Zielonogórskiego 
w okresie międzysesyjnym. 

8. Wnioski i interpelacje radnych. 
9. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Rzecznika Konsumentów 

za okres od 01.01.2008 r. do 30.12.2008r. 
10. Wykaz zadań zrealizowanych na drogach powiatowych w latach 1999-2008 

(skrót). 
11. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany w budżecie powiatu na 2009 rok, (druk 187); 
2) zmiany w „Planie Rozwoju Lokalnego Powiatu Zielonogórskiego na 

lata 2008-2015”, (druk 188); 
3) wdrożenia „Programu Aktywności Lokalnej w powiecie zielonogórskim 

na lata 2009 – 2010”, (druk 189); 
4) programu współpracy Powiatu Zielonogórskiego 

z organizacjami pozarządowymi prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na 2009 r., (druk 186); 

5) powierzenia wykonania zadania Miastu Zielona Góra, (druk 190); 
6) pomocy zdrowotnej dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej, 

(druk 191); 
7) nadania honorowego wyróżnienia „Zasłużony dla Powiatu 

Zielonogórskiego”, (druk 192), 
8) rozpatrzenia skargi Pani Bożeny Hoffmann, (druk 193) 
9) przekazania Gminie Babimost zadania zarządzania drogami 

powiatowymi, (druk 194), 
12. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 
13. Wolne wnioski i zapytania.  
14. Zamknięcie XXII sesji Rady Powiatu. 

 
Ad 3. 

Do protokołu z XXI sesji Rady Powiatu nie zgłoszono uwag i pytań. 
Protokół poddany pod głosowanie Rada przyjęła 19 głosami „ZA”.  
 
Ad 4. 

Przewodniczący przedstawił sprawozdanie z działalności Rady Powiatu 
za rok 2008 zostało przyjęte jednogłośnie - załącznik nr 2. 
 
Ad 5. 

Janina Kałuża – Przewodnicząca Komisji Budżetowej przedstawiła 
Plan pracy Komisji Budżetowej na 2009 r. (załącznik nr 3) 

Michał Bandziak – Przewodniczący Komisji Rozwoju 
Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Turystyki 
w zastępstwie Czesława Hołołuba zapoznał zebranych z Planem pracy Komisji 
Ochrony Bezpieczeństwa Obywateli i Porządku Publicznego – załącznik nr 4 oraz 

 



zaprezentował Plan pracy na 2009 r. Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i 
Ochrony Środowiska oraz Turystyki (załącznik nr 5). 

Mieszko Sibilski – Przewodniczący Komisji Ochrony Zdrowia 
i Pomocy Społecznej omówił Plan pracy Komisji na 2009 r. – załącznik nr 6). 

Brygida Wróblewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury 
i Sportu przedstawiła Plan pracy na 2009 r. Komisji, której przewodniczy – 
załącznik nr 7. 

Rafał Gajewski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zapoznał 
zgromadzonych z Planem pracy na 2009 r. (załącznik nr 8). 

Plany pracy Komisji zostały przyjęte bez uwag. 
 
Ad 6. 

Przewodniczący Rady omówił swoje działania w okresie 
międzysesyjnym. W okresie od 30 grudnia 2008r. do 5 lutego 2009r. brał udział w 
4 posiedzeniach Zarządu Powiatu oraz 2 spotkaniach Komisji Rady, ponadto 4 razy 
pełnił dyżur w Biurze Rady. Przewodniczący reprezentował Radę Powiatu 
i uczestniczył w wydarzeniach: 

• 10 stycznia przekazanie samochodu pożarniczego dla Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Brodach 

• 26 stycznia spotkanie z delegacją ATO Gagauzji (Republika Mołdowy) 
w Przytoku; 

• 27 stycznia udział w podpisaniu przez Starostę porozumienia o współpracy 
z ATO Gagauzji z Powiatem Zielonogórskim; 

Przewodniczący przekazał ponadto podziękowanie dla Rady Powiatu od 
Towarzystwa Pamięci Powstania Wielkopolskiego za udział w odsłonięciu 
pamiątkowego obelisku. 

Do przedstawionego sprawozdania nie zgłoszono wniosków i zapytań. 
 

Ad 7. 
 Edwin Łazicki, Starosta Zielonogórski złożył sprawozdanie z pracy 
Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. Zarząd Powiatu odbył 4 posiedzeń, 
podjął 10 uchwał, które dotyczyły:  

1) opracowania układu wykonawczego budżetu Powiatu na 2009r.,  
2) opracowania planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej na 

2009r.  
3) nadania upoważnienia kierownikom jednostek organizacyjnych powiatu do 

przeprowadzenia postępowań przetargowych wydatków, które nie 
wygasają z upływem roku budżetowego 2008r.  

4) nadania upoważnienia kierownikom jednostek organizacyjnych powiatu do 
dokonywania zmian w planie wydatków jednostki  

5) nadania uprawnień kierownikom jednostek organizacyjnych powiatu do 
zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku 

 



następnym dla zapewnienia ciągłości działania jednostki i termin zapłaty 
upływa w roku następnym,  

6) stypendium Starosty Zielonogórskiego dla Sportowców,  
7) wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie ruchomych składników 

majątkowych na rzecz Gminy Zielona Góra,  
8) udzielenie dotacji z Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w wysokości 120 000 zł dla Gminy Sulechów - 
budowa kanalizacji sanitarnej,  

9) udzielenie dotacji z Powiatowego Funduszu Ochrony Środowisk 
i Gospodarki Wodnej w wysokości 3 500 zł dla Gminy Nowogród 
Bobrzański – realizacja programu edukacyjnego „Błękitne festiwale”,  

10)rozłożenia na raty należności Skarbu Państwa z tytułu wieczystego 
użytkowania. 

Ponadto uczestniczył z Wicestarostą, Ryszardem Górnickim 
i pozostałymi członkami Zarządu w imprezach, naradach, m.in.: 

• Wicestarosta wziął udział w posiedzeniu Komitetu  Monitorującego 
Lubuskiego Regionalnego Programu Operacyjnego. 

• Starosta uczestniczył w otwarciu hali sportowej w Nietkowie. 
• Starosta wziął udział w spotkaniu noworocznym Gminy Sulechów, Gminy 

Czerwieńsk, Związku Nauczycielstwa Polskiego – sekcji emerytów 
i rencistów. 

• Wspólnie z Przewodniczącym Rady Powiatu brał udział w uroczystości 
przekazania wozu bojowego Ochotniczej Straży Pożarnej w Brodach. 

• Wicestarosta uczestniczył w spotkaniu roboczym Lubuskiego 
Gospodarczego Samorządu HIT a następnie Starosta wziął udział we 
wręczaniu nagród w auli Uniwersytetu A. Mickiewicza w Poznaniu. 

• Starosta wraz z Wicestarostą uczestniczył w Sesji Rady Miasta i Gminy 
Sulechów. 

• Starosta odwiedził Specjalny Ośrodek Szkolno-Wychowawczym 
w Sulechowie i obejrzał przygotowany przez młodzież występ jasełkowy. 

• W dniach 26 – 28 stycznia 2009r. Zarząd Powiatu przyjmował delegację 
z ATO Gagauzji (Republika Mołdowy). W dniu 27 stycznia 2009 r. 
podpisano porozumienie pomiędzy Powiatem Zielonogórskim a ATO 
Gagauzji, reprezentowaną przez Pana Mihaił Formuzan (Baszkan 
Gagauzji) o współpracy w dziedzinach ochrony środowiska, rolnictwa, 
transportu, nauki, kultury, oświaty, turystyki, rekreacji, kultury fizycznej 
i sportu.   

• Starosta uczestniczył w posiedzeniu Zarządu Wojewódzkiego 
Ochotniczych Straży Pożarnych w Sulechowie. 

• Starosta regularnie bierze udział w debatach telewizyjnych. 
 

 



Ad 8. 
Stanisław Okopień dokonał wizji lokalnej w 6 gminach. Zwrócił uwagę 

na zły stan poboczy. Podniósł kwestię zwiększenia zatrudnienia pracowników 
w ramach robót publicznych czy prac interwencyjnych, co choć w części 
zniwelowałoby problem wzrostu bezrobocia. 

Michał Bandziak poruszył problem odśnieżania dróg od Świdnicy 
w kierunku Lipna, pług zawraca w Grabowcu i miejscowość Lipno nie jest 
odśnieżana. Poruszył też sprawę drzewa rosnącego w Słonem, które grozi 
zawaleniem się na drogę, w związku z czym, tę wysuszoną brzozę należałoby 
wyciąć. Radny wspomniał o zbliżającej się wizycie Wicepremiera Waldemara 
Pawlaka, Minister Pracy i Polityki Społecznej Jolanty Fedak oraz Marszałka Sejmu 
Józefa Zycha. Spotkanie odbędzie się w Świdnicy i zaprosił na nie wszystkich 
radnych. 

Lech Czura poprosił o ponowną interwencję w sprawie uzupełnienia 
ubytku na drodze do Białowic i określenia zarządcy tego odcinka. 
 
Ad 9. 

Przewodniczący przypomniał, iż ze względu na zmianę obowiązującego 
prawa Radni jedynie zapoznali się ze Sprawozdaniem z działalności Powiatowego 
Rzecznika Konsumentów za rok 2008 – załącznik nr 9. 
 
Ad 10.  

Wykaz zadań zrealizowanych na drogach powiatowych w latach 1999-
2008 został omówiony podczas posiedzeń komisji, wtedy także radni dyskutowali 
nad zestawieniami i tabelami przedstawiającymi nakłady pieniężne w stosunku do 
długości dróg w poszczególnych gminach, zatem informacja ta została przyjęta 
jednogłośnie – załącznik nr 10. 
(obrady opuściła Jadwiga Oziemkowska) 
 
Ad 11/1. 

Uchwałę Nr XXII/175/2009 w sprawie zmiany w budżecie wraz z 
dwoma autopoprawkami przedstawiła Skarbnik. Autopoprawki zostały przyjęte 
jednogłośnie, zaś zmiany w budżecie przegłosowano 17 głosami „ZA”, przy 1 
głosie „WSTRZYMUJĄCYM” Lecha Czury, (załącznik nr 11). 
Ad 11/2. 

Uchwałę XXII/177/2009 w sprawie zmiany w Planie Rozwoju Lokalnego 
przyjęto 17 głosami „ZA”, przy 1 głosie „PRZECIW” Lecha Czury, (załącznik 
nr 12). 
 
Ad 11/3. 

Uchwałę Nr XXII/177/2009 w sprawie wdrożenie Programu Aktywności 
Lokalnej w powiecie zielonogórskim na lata 2009 – 2013” przyjęto 18 głosami 
„ZA”, (załącznik nr 13). 

 



Ad 11/4. 
Projekt uchwały dotyczący programu współpracy Powiatu 

Zielonogórskiego z organizacjami pozarządowymi prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na 2009 r. został również przyjęty jednogłośnie – 18 głosów 
„ZA” i rada podjęła Uchwałę XXII/178/2009, (załącznik nr 14). 
Ad 11/5. 

Projekt uchwały w sprawie powierzenia wykonania zadania doradztwa 
metodycznego dla nauczycieli Miastu Zielona Góra przyjęto jednogłośnie – 18 
głosów „ZA”. Radni podjęli Uchwałę XXII/179/2009, (załącznik nr 15). 

 
Ad 11/6. 

W kwestii pomocy zdrowotnej dla nauczycieli korzystających z opieki 
zdrowotnej projekt został przyjęty 18 głosami „ZA”. Rada Powiatu podjęła 
Uchwałę Nr XXII/180/2009, (załącznik nr 16). 

 
Ad 11/7. 

Przed głosowaniem w sprawie nadania honorowego wyróżnienia 
„Zasłużony dla Powiatu Zielonogórskiego” Przewodniczący odczytał opinię 
Kapituły(załącznik nr 17) , po czym odbyło się głosowanie, w którym „ZA” było 
11 głosów, 1 głos Romana Rakowskiego „PRZECIW” oraz 3 głosy 
„WSTRZYMUJĄCE”. 

Rada przyjęła Uchwałę Nr XXII/181/2009, (załącznik nr 18). 
(do obradujących dołączył Starosta Edwin Łazicki). 
 
Ad 11/8. 

Rafał Gajewski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej szczegółowo 
przedstawił Radnym skargę Pani Bożeny Hoffmann na zarządzanie zasobem 
mieszkaniowym przez Dyrektor Grażynę Płońską w MOS w Przytoku. Na 
polecenie Starosty został przeprowadzony audyt, z wynikami którego radni się 
zapoznali i nie zgłosili do niego uwag. Przewodniczący poinformował, iż Komisja 
Rewizyjna przeprowadziła rozmowy z Dyrektor i lokatorami, sprawdzono 
dokumentację prowadzoną przez MOS (umowy najmu, podstawy naliczania 
odpłatności za poszczególne składniki czynszu) Komisja nie dopatrzyła się 
uchybień w pracy Dyrektor Ośrodka, która wielokrotnie organizowała spotkania z 
mieszkańcami i podejmowała próby uzgodnień w celu polepszenia współpracy 
sąsiedzkiej. Dyrektor nie ma możliwości technicznych ponownego podłączenia 
linii telefonicznej, a w dobie telefonii komórkowej nie jest to warunek niezbędny 
do codziennego funkcjonowania mieszkańców. Radni poparli stanowisko Komisji 
Rewizyjnej. Uznali, iż zasadnym elementem skargi jest potrzeba zaktualizowania 
stawek wchodzących w skład czynszu, sporządzenia kalkulacji i przedstawienia jej 
lokatorom, w pozostałej części skarga, tj. bezprawnego odłączenia linii 
telefoniczne oraz nieprofesjonalnego zachowania Dyrektor MOS jest 

 



nieuzasadniona. Nie stwierdzono przesłanek, które potwierdzają wzbogacania się 
Młodzieżowego Ośrodka Socjoterapii kosztem lokatorów. 

Radni podjęli Uchwały Nr XXII/182/2009 w sprawie rozpatrzenia skargi 
Pani Bożeny Hoffmann został przyjęty 17 głosami „ZA” przy 2 głosach 
„WSTRZYMUJĄCYCH” Lecha Czury i Mieszka Sibilskiego, (załącznik nr 19). 
Ad 11/9. 

Projekt uchwały związany z przekazaniem Gminie Babimost zadania 
zarządzania drogami powiatowymi przyjęto jednogłośnie – 19 głosów „ZA” i 
podjęto Uchwałę Nr XXI/183/2009 w sprawie przekazania Gminie Babimost 
zadania zarządzania drogami powiatowymi, (załącznik nr 20). 
 
Ad 12. 

Wicestarosta odpowiedział na interpelację radnego Stanisława 
Okopienia w sprawie wykaszania, odkrzaczania poboczy i planu pracy równiarki. 
Został opracowany plan robót publicznych i prac interwencyjnych, każdy szczebel 
samorządu oferuje takie formy przeciwdziałania bezrobociu, także w Starostwie 
pracownicy interwencyjni remontują budynek. 

Marek Szarłata wyjaśnił odnośnie brzozy grożącej zawaleniem, że prace 
w Zarządzie Dróg dopiero zaczęto od nowego roku, poza tym drzewo stoi między 
liniami energetycznymi, więc to nie Zarząd Dróg powinien je usunąć, poza tym są 
zezwolenia potrzebne do wycięcia zdrowego drzewa. 

Michał Bandziak uważał jednak, że jest suche i usunięcie go jest 
absolutnie niezbędne.  

Marek Szarłata uznał ponadto, że jeśli służby zajmujące się zimowym 
utrzymaniem dróg nie wywiązują się ze swoich obowiązków i nie dojeżdżają do 
wspomnianej przez Michała Bandziaka wsi, to zwróci się uwagę wykonawcy.  

Na pytanie Lecha Czury odpowiedział, że droga do Białowic należy do 
powiatu żarskiego i to tamtejszy organ samorządowy powinien ją utrzymywać. 

Starosta dodał, że odcinek terenu podległego Żarom zazębia się 
z powiatem zielonogórskim, pozostaje kwestia porozumienia się z tamtejszym 
Starostą, Markiem Cieślakiem, rozmowy na ten temat są prowadzone już od 
pewnego czasu. 
 
Ad 13. 

Przewodniczący podziękował Wicestaroście za pełnienie funkcji 
Powiatowego Rzecznika Konsumentów oraz wyraził uznanie dla jego pracy na tym 
stanowisku. 

Janina Kałuża pogratulowała Naczelnikowi Wydziału Komunikacji, 
Markowi Jaszkiewiczowi za sprawne działanie jego wydziału. Radna miała 
sposobność korzystać z fachowej pomocy pracownic, w związku z czym 
pochwaliła kompetencje urzędniczek.  

 



Brygida Wróblewska przekazała na ręce Starosty podziękowanie za 
wsparcie podczas akcji zbiórki pieniędzy na pompę insulinową dla chorego dziecka 
z Kargowej.  

Andrzej Bawłowicz przytoczył informację o spółce Elewarr. Dotychczas 
zarząd zwolnił ok. 40 osób, załoga zwróciła się z prośbą o pomoc w celu 
uniknięcia kolejnych redukcji etatów. W odpowiedzi z Ministerstwa Rolnictwa 
znalazł się odczytany przez radnego fragment, w którym jest mowa o wyłączeniu 
produkcji. Elewarr przyniósł 600 tys. zł zysku w momencie odejścia Radnego 
z funkcji dyrektora, obecnie oszacowano, że straty wynoszą 900 tys. zł, wyraził 
ubolewanie z powodu tego, że sprawnie działająca spółka w tak krótkim czasie 
w wyniku niekorzystnych posunięć stała się bankrutem. 

Sławomir Baranowski zapytał, czy wszyscy radni poprzednich kadencji 
otrzymali zaproszenia na uroczystość 10-lecia Powiatu Zielonogórskiego. 

Sekretarz odpowiedziała, że tak, za wyjątkiem Pana Stanisława 
Gudzowskiego, ponieważ adres, na który je wysłano okazał się nieaktualny. Po 
korekcie adresu, radny otrzyma zaproszenie w najbliższych dniach. 

Henryk Jagoda wyraził zainteresowanie doniesieniami rządowymi 
o cięciach w budżecie kraju i ich przełożeniem na ograniczenia w budżecie 
powiatu.  

Starosta odparł, że wpływ będzie widoczny dopiero ok. kwietnia 
ponieważ cięcia w ministerstwach mogą, choć nie muszą oznaczać cofnięcia 
subwencji na inwestycje w powiecie. Dotychczas wstrzymano już remonty 
w placówkach oświatowych. 

Brygida Wróblewska spytała, czy dyrekcja szpitala w Sulechowie 
szykuje zmiany w zarządzaniu, na co Starosta odparł, że aktualnie nie ma takiej 
potrzeby, ponieważ placówka wypracowuje zysk, dyrekcja sprawnie zarządza 
szpitalem, ewentualne zmiany będą potrzebne dopiero przy okazji rozbudowy 
szpitala, ale ich wprowadzenie mogłoby trwać około roku. 

Roman Rakowski zasugerował, by inspektor budowlany sprawdził prace 
przebiegające przy remoncie hali. 

Starosta poinformował, że zamówiono nowe drzwi, zaś w kwestii dachu 
oznajmił, że kładzeniem gontów zajmuje się tylko jedna firma Pana Muńko. 
 
Ad 14. 

Po wyczerpaniu głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Powiatu 
zamknął o godz. 14.20 XXII sesję Rady Powiatu Zielonogórskiego. 
 
 
 

   Protokolant          Przewodniczący Rady 
       Powiatu Zielonogórskiego 
 
Jolanta Drygas           Krzysztof Sroczyński 

 


